
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

        Θεσσαλονίκη, 13/06/2025 
 

Του: Χήτα Κωνσταντίνου, Βουλευτή Β΄ Θεσσαλονίκης 
 
ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων  
 
ΘΕΜΑ: «Άρση απαγόρευσης της παράκτιας αλιείας τον Μάιο σε όλη τη 

χώρα» 
 
Κύριε Υπουργέ, 
Η παράκτια αλιεία αποτελεί έναν από τους βασικότερους κλάδους της μικρής και 
παραδοσιακής αλιείας στην Ελλάδα. Σε πολλές περιοχές της χώρας, αποτελεί κύρια ή 
συμπληρωματική οικονομική δραστηριότητα για χιλιάδες επαγγελματίες ψαράδες και 
τις οικογένειές τους. Σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία που πηγάζει από το Π.Δ. 
373/1985 και τις περιφερειακές ρυθμίσεις, σε ορισμένες περιοχές της επικράτειας, 
όπως στον Θερμαϊκό Κόλπο, η αλιεία υπόκειται σε περιορισμούς ή πλήρη απαγόρευση 
κατά τον μήνα Μάιο, για λόγους προστασίας ιχθυαποθεμάτων και περιβαλλοντικής 
διαχείρισης. Ωστόσο, υπάρχει έντονος προβληματισμός από φορείς και συλλόγους 
επαγγελματιών αλιέων σχετικά με την αναγκαιότητα, την αποτελεσματικότητα και τη 
δίκαιη εφαρμογή των μέτρων αυτών, ιδίως όταν επηρεάζουν αρνητικά την επιβίωση 
μικρών παράκτιων μονάδων χωρίς ταυτόχρονη επιστημονική τεκμηρίωση ή 
ισοδύναμες ενισχύσεις. Καθίσταται σαφές πως η επανεξέταση των μέτρων 
απαγόρευσης για τον μήνα Μάιο πρέπει να βασίζεται σε τεκμηριωμένα, σύγχρονα 
δεδομένα, σε γόνιμο και εποικοδομητικό διάλογο με τους αλιείς και τη ρεαλιστική 
αποτύπωση των επιπτώσεων στις τοπικές κοινωνίες.  
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Σε ποια επιστημονικά δεδομένα βασίζεται η συνέχιση ή η εφαρμογή της 
απαγόρευσης αλιείας τον Μάιο;  

2. Πώς αξιολογείται η ισορροπία μεταξύ της περιβαλλοντικής προστασίας και της 
ανάγκης επιβίωσης των επαγγελματιών αλιέων, οι οποίοι στερούνται εισοδήματος για 
κρίσιμους μήνες;  

3. Υπήρξε δημόσια διαβούλευση με τις τοπικές ενώσεις αλιέων για την εφαρμογή ή 
άρση της απαγόρευσης;  

Ο ερωτών Βουλευτής 
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